



Referat af bestyrelsesmøde

Tirsdag 5. september 2023 kl. 19.00-21.00 i
Holmsland Idræts- og Kulturcenter

Deltagere: Bodil, Carsten, Dan, Dee, Lasse, Marie, Markus, Søren, Tom,
Ursula

Ordstyrer: Søren

Referent: Bodil

Afbud: Mia Jørgensen

3. ADMINISTRATIVT / ORGANISATORISK

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
1a	Referat sidste møde: Godkendelse af referat. Fra sidste møde: manglende underskrifter fra Dan, Søren, Markus, Lasse og Carsten. Skal medlemmer, der ikke er til stede, skrive under på referatet?	Referatet er godkendt. Fremover sendes referater ud til evt. indsigelser inden for 14 dage. Derefter er referatet godkendt. Bestyrelsen behøver ikke længere skrive referatet under. Vi finder en fællesplacering for vigtige dokumenter.	Sekretær
1b	Økonomi oversigt fra august møde + d.d.	Konto pr. 5 aug. 262.728,04 5. sept.	Kasserer

2. LØBENDE OG NY

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
2a	Trafikforholdene på Søndervig Landevej:		Carsten, Marie
2b	Projekt SPANGEN: - nye skilte i madpakkehuset - mødet 27.8.2023 blev aflyst. Næste møde på Spangen tirsdag 26. september fra kl. 17-19. Desværre kun få deltagere. Ursulas materialer vedr. Spangen overdrages til Carsten eller Markus.	Spangen: næste møde på tirsdag den 26. september fra kl. 17 – 19. Ekstra skilt leveret ved en fejl.	Carsten, Ursula, Markus,
2c	Det blå Trail (langs Vonå):		Marie
2d	Stisystemet (fra Lodberghede til Kloster):		Marie, Dan, Tom
2e	Fælles arrangementer: Næste møde 9.10.2023 kl. 19.00	intet nyt	Ursula, Carsten
2f	Naturens dag: - Pynt til telt – nyt fra skolen?	- Tilmeldinger: Vi har ikke fået så mange børnefamilier med, som vi håbede. Tænke på, hvordan vi næste år kan	Ursula, Dee

	<ul style="list-style-type: none"> - Brochure er omdelt + SoMe opslag sendt - Praktik med forløbet af dagen - Evalueringsmødet sat til tirsdag 19.9. i Holmsland Idræts og Kulturcenter 	<p>målrette mod børnefamilier i billedvalg og annoncering.</p> <ul style="list-style-type: none"> - Elever fra 4. klasse og nogle forældre pynter teltet lørdag kl. 10.00 – 12.00. - Opsætning af telt. Uklarhed om dagen. Søren skal afklare dagen, torsdag eller fredag. - Borde og stole. Fredag kl. 16.00 - Lørdag: fisketelt og pølsevogn, toiletvogn - Søndag kl. 8.00: <ul style="list-style-type: none"> - Kaffekander og kølevarer hentes i Hallen – Tom. - Rundstykker og kølevarer i Brugsen - Ursula. - Termokasser med aftensmad hentes i Hallen kl. 16.00 - Salg af billetter starter kl. 10.00. - Mette Bjerrum åbner dagen kl. 10.30. - Gøre de frivillige opmærksom på, at de skal have en madbillet. - Der indkøbes mere vand, da vejret tegner godt. - Varsko Brugsen om evt. ekstra behov. - Tænke på nye aktiviteter til næste år (10 års jubilæum) <p>Vi vil på et tidspunkt tage spørgsmålet om hjælp til vedligeholdelse af Røjklit Havn op.</p>	
2g	Grundlovsdag:	Intet nyt	Bodil
2h	Velkomst ambassadør: - Velkomstflyer	Der kommer formentlig et oplæg næste gang. QR-koden er vedligeholdelsestung.	Dee, Bodil
2i	Borgerhenvendelser - Fra Flemming Gorm Pedersen vedr. hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej mod vest til Kloster	Ønske om hastighedsbegrænsning på Bandsbyvej samordnes med skolen. Dee kontakter skolen.	Ursula
	- Madvogn til Kloster - efterår	Brødrenes Original: Pris 10-12.000 for opstilling. Fredag den 6. oktober ca. kl. 16-17 Menu à 125 kr. Ved Brugsen	Søren
2j	Affaldsdag – arrangeres hvert forår 23.4.2023 – ny dato til 2024?	Intet nyt	Dee, Bodil
2k	Baggersvej/Surfspot - Ideer til en indvielse af p-pladsen	Når pladsen er færdig, laver vi et arrangement. Evt. vente til foråret, da der her i efteråret er forskellige vanskeligheder. Planlægning tages op til næste møde.	Carsten, Markus
2l	Frivilligfest Torsdag, 9. november kl. 17, afstemt med Tina/Hallen	Aftale tilmeldingsfrist med Tina. Bodil S. hjælper med at invitere frivillige.	Dee, Ursula

3. FULDFØRT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
3a	Bykort/oversigtskort til Kloster Punktet tages op igen når der er konkrete planer vedrørende Brugsens udflytning.		Søren, Dee

4. FASTE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
4a	Helhedsplanen Tilbage melding fra møderne 17. august: - Ved formødet kl. 11 blev der aftalt fordeling af praktiske opgaver i fremtiden. <i>Dorte Voigt og Linda Thomsen vil gerne hjælpe og ønsker at deltage i bestyrelsesmøder fremover.</i> - Ved efterfølgende møde kl. 13-15 med Trine Møller Madsen fra Ny Carlsberg Fond og Mia fra Granville deltog, Bjarne Christensen, Anders(?) og Ane Hedegaard fra RKSK, Brian fra Hansen og Larsen, Tom Poulsgaard, Kaj Pedersen, Dorte Voigt, Jimmi Fyrsterling fra Dagli Brugsen, Kenneth Knudsen, Rebecca Molders samt Tom Poulsgaard, Bodil Hindsholm (kun til formødet) samt undertegnede fra Holmsland Sogneforening, blev udkast til konkurrence-betingelserne gennemgået. Der har været en "open call" invitation til alle interesserede kunstnere i uge 34.	Søgning af fonde må afvente, indtil vi ved noget mere om kunstnerne og deres idéer. Konkurrencens resultat kommer ud efter vinterferien 2024. Derefter går processen i gang. Vær opmærksom på hvilke fonde, der har støttet andre projekter. Tag gerne foto, når I kommer fordi et spændende initiativ, der har et opslag om fondsstøtte. Brugsen indkalder til et infomøde i oktober/november, som afholdes sammen med et borgermøde for byen.	Ursula, Bodil, Dee mfl..
	Kloster Syd: - Iht. Rebecca har Kloster Syd gruppen opfyldt/afsluttet deres opgave og kan nedlægges.	KlosterSyd-Gruppen er stadig relevant. Gruppens arbejdsområde er større end Hot Spot ved Brugsen. "Stedet tæller X" dækker ikke de ønsker, der er kommet op uden for Hot Spottet. Der skal måske vælges en ny tovholder for Kloster Syd uden for Hot Spottet. Vi indkalder Rebecca Molders til et fyraftensmøde om KlosterSyd's fremtid.	Ursula
	Kommunikationsgruppe / Tovholdergruppe - <u>Bosætningsudvalg</u> :	Ansøgning om begrænsning af tilladelser til flexboliger i Kloster er afsendt til kommunen.	Dee, Marie, Ursula

	<p>- Henvendelse til kommunen fra Bosætningsudvalget vedr. stop af flexbolig-tilladelser i Kloster.</p> <p>- <u>Klimasø/Sogneparken</u>:</p> <p>- Dagli'Brugsen: der bliver indkaldt til informationsmøde i oktober/november. Evt. kan det holdes det som et borgermøde. Kenneth kontakter Brugsen.</p> <p>- <u>HIMS</u>:</p> <p>- <u>Radio Klitholm</u> har fået info om Naturens Dag.</p> <p>- Dee/Kenneth svarer mail vedr. bosætning mm.</p>	<p>Sogneforeningen vil gerne bekoste stenmel til Sogneparkens stier.</p> <p>Dee følger op med Kenneth vedr. henvendelse fra Radio Klitholm</p>	
	Hytteby:		
	<p>Æ Pold:</p> <p>Der er ikke truffet aftale om handel af Brugsens bygninger til nogen (heller ikke kirken), og der er derfor heller ikke nogen plan pt.</p>		
4b	<p>LAG:</p> <p>https://lag-lemvig-ringkoebingskjer.n.dk/</p>	Intet nyt	Dee
4c	<p>LDR:</p> <p>https://www.rksk.dk/om-kommunen/en-landdistriktskommune/landdistriktsraadet</p> <p>- Opfølgingsmøde i Vorgod-Barde 6.9.</p> <p>Mulighed for at søge midler i 2023 6.10.</p>	Marie deltager i mødet.	Marie
4d	Sognebladet:	Tilfredshed med efterårsnummeret.	Bodil
4e	Loppemarked:	<p>Tæt på 90.000 kr. er kommet ind.</p> <p>De tyske turister køber ikke så meget.</p> <p>Der skal et større skilt op – også på tysk "Flohmarkt"</p> <p>Carsten bestiller 1-2 Beachflag – med dansk og tysk tekst.</p> <p>Lejemålet fortsætter - medmindre stedet bliver solgt.</p> <p>Vi skal stadig holde udkig efter et muligt nyt sted.</p>	Dee
4f	Flagallé:	<p>Stængerne er afskallede. Der købes nye hvert år. Nogle flag er blegnede.</p> <p>Svend har gjort opmærksom på regler for flagalle:</p> <p>Der skal være flagalle ved andre</p>	Søren

		foreningers jubilæum. Reglerne for flagalle skal gennemgås og sættes op, så også de andre foreninger kender dem.	
4g	Julebelysning:	Sættes op sidste weekend i november.	Dan, Carsten
4h	Grønne områder: - "Æ pold" - Johanne Høkers Plads Der er bestilt/købt en ny bænk til Johanne Høkers Plads. - Græsslåning af rabatter - Ragna Tangs Plads - Den nye rundkørsel Blomstersåning ved Klostervej	Ny bænk klar til at sætte op. Flisebelægning nedenunder er aftalt med Mikkel Frich. Sogneforeningen siger TAK.	Dan, Carsten
	Søge midler: - Nogle aktuelle? Din forening har nu gratis adgang til Danmarks største fondsdatabase på www.fonde.dk	Intet nyt	Alle

5. EVENTUELT

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
5a	Evt. - Arrangement med Juliane Dixen: lav julekonfekt 14. og evt. 15 november – information sendes på HIMS og FB "Os i Kloster" efter Naturens Dag.	Arr. bliver den 14. november – evt. også den 15. hvis der er mange tilmeldte. Æblepresser. Tom tager kontakt.	Ordstyrer

6. NÆSTE MØDE

Punkt	Beskrivelse af punkt	Referat	Tovholder
6a	Mødedatoer for resten af 2023: Onsdag d. 4.10.23 – Afbud fra Bodil Torsdag d. 2.11.23 Mandag d. 4. 12.23 <u>NYE DATOER for 2024</u> - Tirsdag d. 9. januar 2024 - Onsdag d. 7. februar 2024 - Mandag d. 4. marts 2024 - Evt. Fælles Generalforsamling Fredag d.15. marts 2024 - Mandag d. 8. april 2024 - Torsdag d. 2. maj 2024 - Mandag 10. juni 2024 - Onsdag d. 7. august 2024	Alle bestyrelsesmedlemmer bedes sætte de aftalte datoer i kalenderen for hele året.	

	<ul style="list-style-type: none">- Tirsdag 3. september 2024- Naturens Dag Søndag d. 8. september 2024- Torsdag d. 3. oktober 2024- Mandag d. 4. november 2024- Tirsdag d. 3. december 2024		
--	--	--	--